
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

NOVĚ  V  NERATOVĚ 
www.neratov.cz ZÁŘÍ 2019 

První srpnovou neděli  navštívil Neratov pan kardinál, 

Mons. Dominik Duka.  Zastavil se při cestě z Polska. 

Jsme velmi vděční za to, že nás poctil svojí návštěvou. 

Sloužil nedělní mši a poté jsme mu mohli ukázat, jak 

dále probíhá rozvoj Neratova. Jako bývalý hradecký 

biskup má velké zásluhy na tom, že P. Josef mohl roz-

víjet své vize a pokračovat v započatém díle obnovy 

Neratova. Po mši si pan kardinál se zájmem prohlédl 

opravené věže. Po obědě navštívil náš pivovar, aby 

viděl místo, kde se pivo vaří a potvrdil – tam se dobře 

daří a s chutí pivo pije... Cestou z Neratova jsme se 

ještě zastavili v Bartošovicích. Pan kardinál si prohlédl 

stavbu nové budovy školy a se zájmem se seznámil 

s kompletním projektem rozvoje naší základní speciál-

ní školy. Závěr návštěvy proběhl v žamberském Alber-

tinu. V našem občerstvení mohl okusit, že neděláme 

jen dobré pivo, ale i zdravé čerstvé šťávy z produktů 

našeho zahradnictví. Tam také nastal čas loučení se 

vzácnou návštěvou. Pan kardinál požehnal našemu 

snažení a všem lidem, kteří se na něm podílejí. Popřál 

nám dostatek sil a financí na dokončení našich probíha-

jících prací. Doufáme, že si i v příštím roce najde v létě 

čas a že nám přijede některá dokončená díla vysvětit. .               

.                                                           Antonín Nekvinda 

Významné srpnové události umocnila vzácná návštěva  

 zvířat… 

1Výtvarný Nerato  

 To, že je neratovský kostel při nedělních mších zcela zaplněn – to je zejména v letních měsících téměř obvyklé. Poněkud více 

zaplněn je vždy první srpnový víkend, kdy každoročně vrcholí divadelní festival Menteatral. Mnohé účastníky té letošní mše 

čekalo milé překvapení…                                                                                                                                                                        

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V pořadí již 6. ročník divadelního festivalu souborů pracujících s lidmi s postižením se konal během víkendu, od pátku 2. 8 do 

neděle 4. 8. Vše odstartovala festivalová mše, po níž již následoval divadelní program. Kromě divadel z různých částí republi-

ky se představili i naši, neratovští,  uživatelé, kteří každoročně s organizátory nastudují a pilně 14 dní před začátkem cvičí nové 

představení. Program byl obohacen o workshopy, občerstvení a večerní zábavu. Menteatrálový víkend utekl jako voda. Děku-

jeme organizátorům za opět skvěle odvedenou práci, kterou ocenili i návštěvníci festivalu. A už teď se těšíme se všemi kama-

rády na další ročník.                                                                                                                                                     Bára Cedidlová 

 

Menteatral Neratov - pošesté 

1Výtvarný Nerato  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pouťové dny byly naplněny duchovním i kulturním bohatstvím  

,,Novodobá" historie poutních slavností 

v Neratově se datuje od roku 1992. Le-

tos se tedy konal již 27. ročník. Vše 

začalo 15. srpna, na den Nanebevzetí 

Panny Marie, mší svatou. Nejvíce po-

zornosti se však vždy soustředí na ví-

kend, kdy se do Neratova sjede různoro-

dá škála účinkujících, aby návštěvníkům 

připravila příjemně strávené dva volné 

dny.                                                  

Vedle tradičního řemeslného jarmarku 

se představili i prodejci s regionálními 

potravinami či zmrzlinou. Ta byla 

v horkém počasí velmi žádána mnoha 

poutníky. Neratov reprezentoval stánek 

s výrobky chráněných dílen z Kopečku.   

Byl připraven i program pro děti, od 

malování na obličej, projížďky na poní-

cích a opičí dráhu. Novinkou byl skákací 

hrad a fotobudka.  V sobotu se spousta 

zvědavých návštěvníků, malých i vel-

kých, přišla podívat na králičí hop.   

Kulturní část představovalo loutkové 

divadlo a žonglérské představení pro 

děti, pro dospělé pak nechyběl koncert 

Filharmonie Hradec Králové. Vrcholem 

letošní pouti bylo jednoznačně vystou-

pení legendární skupiny Spiritual Kvin-

tet. Protože skupina ohlásila svůj konec 

a odehraje již jen pár koncertů, není 

divu, že první návštěvníci přicházeli i 

hodinu před začátkem.   

A udělali dobře, v 15 hod, kdy koncert 

začínal, byl kostel zcela zaplněn.     

Občerstvení zpestřily čerstvé šťávy 

našeho nového střediska Fresh juice bar. 

O Prorokovi se už snad ani zmiňovat 

nemusíme... Souběžně s kulturním pro-

gramem probíhal v kostele a kapli na 

hřbitově i program duchovní.                                                                                                                                                                                        

Na závěr dodejme, že tradiční a důleži-

tou součástí poutních slavností je Běh 

naděje, jehož výtěžek putuje na léčbu 

rakoviny. Díky letošním 95 registrova-

ným účastníkům se podařilo vybrat 

krásných 9 000 Kč. 

                                       Barbora Cedidlová 



 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Pouťové postřehy a zajímavosti 

1Výtvarný Nerato  

Sobotní večer přinesl všem poutníkům téměř neskutečný kulturní zážitek. Před zaplněný kostel usedl ke svým nástrojům sbor hradecké filharmonie.  Čelem 

k návštěvníkům se před sbor postavil sólista, operní pěvec Martin Bárta.  Čelem ke sboru poté stanul dirigent Andreas Sebastian Weiser. Uvedení protagonisté 

poté přednesli Biblické písně Antonína Dvořáka. Ve druhé časti pak zazněla Symfonie č.8, G-Dur, op.8 – od stejného skladatele. Domnívám se, že ne všichni 

návštěvníci byli odborníky či přívrženci vážné hudby… jako například já, po celý život fanoušek rockových koncertů. Ale v realitě skvělé akustiky a prostředí 
kamenného kostela mi běhal „mráz po zádech“. Asi jako před mnoha lety, kdy jsem prožil v pražské sportovní hale podobný zážitek – společný koncert skupi-

ny Deep Purple s Londýnskou filharmonii. A tak za všechny návštěvníky – děkujeme za skvělý večer a těšíme se na příští setkání s vážnou hudbou.   

 

Běh naděje  je nedílnou součástí neratovské poutě. Je příležitostí pro účastníky, aby se startovným zapojili do boje se zákeřnou nemocí.  

 Profesní změny zaregistruje jen osoba 
znalá neratovských poměrů. Ano  –        

o pouti je to tak… Starají vedoucí středi-
sek či pedagogové, manažeři a další…  

A to mají za sebou např. celonoční 

pečení koláčů a mnoho další práce 
s přípravami pouťových oslav.                                

Chválíme – a připojujeme poděkování 

všem, kdo pomohli s přípravou.. . 

 Zvířátka v rozšířené prezentaci zookoutku v Sadu Smíření obsluhovali Danuška  a Honza – jejich ošetřovatelé. Stánek firmy Dibaq Žamberk, která    podporuje 
expozici zvířat v Neratově,  nabízel vzorky krmiv pro zvířátka. Jeho milá obsluha rozdávala dětem dárky.  A po půlnoci si o všem přišla „pokecat“ kmotra liška…              

Stránku připravil jh 

 

Spirituál kvintet se pomalu loučí…  Koncert legendy legend završil poutní slavnosti. A to velice důstojně a krásně.                                                      
Repertoár připomněl mnohým přítomným  události dávné i nedávné, v očích posluchačů se objevily i slzy dojetí… 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                          

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I druhý (srpnový) tábor se vydařil nad všechna očekávání. Počasí nám přálo, 

o zábavu opět nebyla nouze a čekala nás i dvě krásná překvapení. Nejprve 

nám zástupkyně hokejbalové reprezentace žen přivezly slíbenou bronzovou 

medaili, kterou vybojovaly na Mistrovství světa v Bratislavě. Podrobné in-

formace jsou v červencovém čísle NvN. A ve čtvrtek po obědě nastal náročný 

přesun do ZOO Dvůr Králové nad Labem, kde nám naši kamarádi z LEGA 

zajistili volný vstup do ZOO, projížďku Safari busem a nocleh v nádherném 

hotelovém komplexu. V pátek ráno po snídani jsme se ještě prošli po zoolo-

gické zahradě a po obědě jsme se vydali na cestu domů. Děkujeme všem 

kolegům, dobrovolníkům a především našim "Legákům" za jedinečný záži-

tek, mnohaleté přátelství a velkou pomoc.                                           Petr Žitný 

 

 

Děkujeme všem přátelům z Lions 

Clubu Rychnov nad Kněžnou.  

Věnovali nám hromady barev, štětců  

a dalších nezbytných věcí pro naše 

domovské tvoření.  Naši uživatelé 

mohou tak vyplnit svůj volný čas 

tvořením výtvarných děl. Baví je to, 

protože vytvořená díla věnujeme pro 

další využití jako odměny pro soutěže 

a další. A tak posíláme vzkaz do Li-

ons Clubu v Rychnově nad Kněžnou: 

Vážíme si vaší podpory a děkujeme, 

že i vy nám pomáháte plnit přání 

našich uživatelů.                           

Děkujeme!                Klára Kadlecová                                  

 

 

 

 

 

 

 

(Kluby Lionů mají velmi bohatou tradici 

po celém světě. Mezi jejich činnosti patří i 

podpory neziskových organizací a potřeb-

ných lidí. Nadace Lions Clubs Internatio-

nal Foundation pomáhá Lionům s globál-

ními a rozsáhlými humanitárními projekty 

v jejich místě.                           (Pozn.red) 

Blahopřejeme ke skvělému zážitku ! Poděkování 



Měsíčník Nově v Neratově vydává Sdruženi Neratov, z. s., Bartošovice v Orlických horách  84 

Šířeno elektronicky a zdarma, nepodléhá registraci.  Vydáváno od července roku 2010 

Příspěvky posílejte elektronicky na jiri.herynek@neratov.cz – příští uzávěrka je ke dni 31.9. 2019 

Kontakt a přihlášení odběru: tel.: 494 530 058, e-mail: nove@neratov.cz 
Archiv měsíčníku NvN najdete na www.neratov.cz                                                                                                  www.neratov.cz                                                            

                                                                                                                                                                                     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kdo - co jsi  „Veselá Albertýnko“? 

Občerstvení u Neratovských v areálu žamberecké léčebny 

Albertinum, bylo od poloviny letošního roku posíleno novým 

doplňkem služeb zákazníkům. Po úvodních technických 

úpravách a instalování potřebného vybavení, byl prostorách 

kantýny otevřen bar čerstvých šťáv „VESELÁ ALBERTÝ-

NA“ zaměřený na výrobu ovocných a zeleninových nápojů. 

V rámci zpracovaného projektu rozvoje sociálního podnikání 

získalo Sdružení Neratov podporu z fondů EU a tím i po-

třebné finanční zajištění pro profesionální vybavení výrobny 

zdraví prospěšných šťáv a svačinkových produktů. Tedy 

nabídky, která v širokém okolí nemá prozatím jiné zastoupe-

ní. Díky tomu posílilo provoz kantýny šest nových pracovní-

ků, kteří s dosavadním týmem úspěšně budují vzájemnou 

spolupráci a potřebnou výpomoc. 

Po prvotním období zacvičování a sestavení základní nápo-

jové nabídky se ‘neratovští šťávičkáři‘ zaměřili na první část 

svého působení a dali o sobě vědět nejprve v prostředí sa-

motného Albertina. A tak na lahodné drinky postupně 

nalákali jak pracovníky léčebny, tak i další návštěvníky, kteří 

využívají nabídku oblíbeného Občerstvení při návštěvách 

pacientů. Tímto pozvolným nástupem však především získali 

důležité začátečnické zkušenosti a potřebný odhad pro 

další rozšíření svého podnikání. 

Důležitým zážitkem pak byla nedávná účast ‘VESELÉ AL-

BERTÝNY‘ při neratovských poutních slavnostech. Díky 

značnému zájmu o šťávy z čerstvých surovin bylo potvrzeno, 

jak trvale žádaný je tento druh nápojového osvěžení.       

Především to ale byla první razantní zkušenost 

v terénních podmínkách improvizovaného baru. Příprava 

drinků během toho víkendu překročila až stonásobně pro-

dukci denních zakázek na něž byli šťavičkáři v rámci výroby 

pro Albertinum dosud zvyklí. O to více zaslouží uznání a dík, 

neboť v tomto náročném dvoudeňáku jednoznačně obstáli. 

Ovoce a zelenina by měla být pravidelnou součástí našich 

jídelníčků. 

Je totiž významným přínosem důležitých vitamínů, minerálů 

a bílkovin pro lidský organismus. A forma odšťavňování 

těchto produktů je v podobě nápojů ještě přínosnější, protože 

nezatěžuje tělesné procesy při zpracování vlákninových slo-

žek, ale ihned vstupuje do krevního oběhu a účinněji prospí-

vá našemu zažívání. Zejména pak rozmanitost zeleninových 

šťáv významně podporuje lidský organismus a je pomocní-

kem při řešení řady onemocnění a zdravotních obtíží. I proto 

má vznik provozu šťávičkářů v prostředí žambereckého 

sanatoria jedno zásadní propojení. A tím je šťastné soused-

ství s dnes již krásně obnoveným prostorem našeho žambe-

reckého zahradnictví, jež každým rokem více a více zušlech-

ťuje kolektiv ‘našich‘ zahradníků. V propojení s barem čers-

tvých šťáv je takováto kombinace domácího dodavatele 

úžasnou možností využívat suroviny v přirozené kvalitě. 

Tomu by měl být nápomocný i rozsáhlý ovocný sad, jenž je 

také součástí zahrady. Vždyť jen jablečná složka je jednou z 

výrazných komodit v nápojových recepturách různorodých 

drinků tzv. fresh juice barů. Tedy, velké možnosti, jež snad 

časem nabudou svého nového využití. Doufejme, že úspěšně. 
Michal Hledík          
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